
Lucia Vráblová
Klinická stáž Peru
 
V auguste som absolvovala klinickú stáž v Trujillu na severe Peru spolu s Mišou 
Hrabovčinovou.
 
IFMSA Peru : Aj keď ma prvotne prekvapilo, že mi pre stáž vybrali iné mesto, ako som 
plánovala, vôbec to nebolo zlé. Komunikácia s kontaktnou osobou v Trujillu bola veľmi dobrá. 
Všetky problémy týkajúce sa nemocnice sa snažili vrámci peruánskych možností rýchlo vyriešiť. 
Hlavný problém bol lekársky štrajk (stávka), ktorý v Peru v tej dobe prebiehal, čo sa vyriešilo 
zmenou nemocnice, ktorá nám zobrala pár dní. 
 
Nemocnica : Personál v nemocnici bol veľmi príjemný, ústretový. Stáž som absolvovala spolu 
s peruánskymi študentmi, ktorým práve prebiehala výuka chirurgie, takže som mala aj pár 
teoretických hodín. Učili sme sa šiť, ošetrovať rany a rôzne iné chirurgické úkony na figurínach, 
živých prasiatkach a nakoniec aj na pacientoch :). Pobyt v nemocnici bol určite obohacujúci 
hlavne vysokým výskytom pre nás netradičných prípadov.
 
Ubytovanie : Ubytovanie, ktoré som v Trujillu mala, bolo veľmi skromné. Žila som v rodine na 
okraji mesta bez tečúcej vody, za to s veľkou chuťou starať sa o mňa a variť mi päťkrát denne 
výborné peruánske jedlá. Neviem posúdiť, ako by sa mi žilo v rodine, keby som nehovorila po 
španielsky. Po anglicky mladší Peruánci hovoria, ale nikdy som nezisťovala ako. Zhodnotiť 
len môžem, že znalosť španielčiny je či už v nemocnici, v rodine alebo aj počas cestovania 
potrebná. 
 
Doprava : Doprava v meste ostáva pre mňa najväčším peruánskym zážitkom. Jednoducho ju 
treba zažiť :) Je bez dopravného poriadku, určenej trasy či ceny. Už len kvôli nej je dôležité 
sa pár viet po španielsky naučiť. Vždy je dobré sa miestnych opýtať, kde vystúpiť, alebo koľko 
asi cesta v autobuse stojí. Samozrejme je možné prepravovať sa taxíkom, kde je tiež cenu 
možné zjednávať, kým sa Vám nepáči. Taxi je skoro každé auto v meste, či už označené alebo 
neoznačené. Preto je dôležité si pri tomto cestovaní dávať pozor. 
 
Cestovanie: Náš let do Limy bol komplikovaný a dlhý. Leteli sme z Viedne do Londýna do Miami 
a odtiaľ do Limy. Podobne naspať. Letecká spolocnosť (AA) mi pri obidvoch letoch stratila kufor. 
Horšie to bolo pri prílete do Limy, pretože mi kufor doručili skoro o týždeň. Preto odporúčam, 
aby ste si zvolili let, ktorý ma dosť času pri prestupoch. Mnohokrát, ale ani to nič neovplyvní. 
Spoločenský program sme si robili samé, keďže dvoch ďalších študentov, ktorí boli na výmene 
sme stretli raz. Cestovanie po Peru sa dá uskutočniť veľmi pohodlnými autobusmi. Všetko je 
v Peru veľmi ďaleko, ale keď si nájdete správny cestovací systém, dá sa stihnúť vidieť veľmi 
veľa. Prvý voľný  týždeň sme precestovali sever. Po ukončení stáže v nemocnici nám ostal asi 
týždeň, tak sme sa vybrali na cesty na juh.
 
Z Peru som sa vrátila s množtvom zážitkov z nemocnice, cestovania...ktoré sa nanešťastie 
do tejto krátkej správy nezmestia. Strávili sme veľa času so srdečnými peruánskymi ľuďmi, 
ktorí nám ukázali, ako naozaj žijú, jedia, trávia čas s rodinou a kamarátmi. Okrem samotného 
letu som si neodniesla ani jednu nepríjemnú skúsenosť. Peru je nádherná krajina a odteraz ju 
každému odporúčam navštíviť.
 
Ak budete mať akékoľvek otázky, kontaktujte ma na lucia.vrabel@gmail.com :)
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